



Biography of Dr. Chrysoula Zacharopoulou MD, PhD

The European Union has been a strong support of the COVAX facility and ACT-A since the beginning. Team Europe is one of the lead contributors to COVAX with over €2.2 billion and remains committed to support the facility to ensure equitable access to vaccines across the world.

The European Union considers Dr. Chrysoula Zacharopoulou eminently suited to serve as co-chair of the COVAX Shareholders Council bringing to the task her multi-faceted experience as a physician and a politician as well as her fresh view on Global Health. Her career has prepared her well to understand and be responsive to the mission of the COVAX facility as well as the need, concerns, and contributions of COVAX stakeholders, the private sector, civil society, and public-private partnerships at all levels. Dr. Zacharopoulou would certainly be very instrumental in leading critical discussions with all members of the COVAX Shareholders Council including providing strategic recommendations to the members.

Dr. Zacharopoulou is a surgeon-gynecologist and holds an executive Master's degree in Public Health, she is playing a leading role at the European Parliament on health and cooperation issues. She is a vice-chair of the Committee on Development and the parliament's rapporteur on the Africa-EU partnership. Dr. Zacharopoulou is also Member of the Environment, Public Health, Food safety Committee in the European Parliament. She follows very closely the EU response to the health crisis and she monitored the vaccine procurement process since the beginning: she was granted access to read the vaccines contracts and took part in all EP hearings involving notably EU negotiators, pharmaceutical industries. As a strong advocate for women's rights and empowerment, Dr. Zacharopoulou is also member of the Committee on women's rights and gender equality.

In addition to her committee assignments, Dr. Zacharopoulou is first vice-chair of the Parliament's delegation to the ACP–EU Joint Parliamentary Assembly and a Member of several European Parliament intergroups notably on Cancer and on Disability.

Dr. Zacharopoulou is a recognised political figure, she can interact with politicians on an equal footing. Also, as a woman, she would hold a certain advantage, in a context where the Shareholders' Council is not sufficiently gender-balanced.

She remains at your disposal, should you want to exchange – at +336 79 05 64 98 or chrysoula.zacharopoulou@europarl.europa.eu .



Biographie de Dr. Chrysoula Zacharopoulou MD, PhD

L'Union européenne soutient fermement l'installation COVAX et ACT-A depuis le début. Team Europe est l'un des principaux contributeurs à COVAX avec plus de 2,2 milliards d'euros et reste déterminé à soutenir l'installation pour garantir un accès équitable aux vaccins dans le monde entier.

L'Union européenne considère que Dr. Chrysoula Zacharopoulou est parfaitement apte à occuper le poste de coprésidente du Conseil des actionnaires de COVAX, apportant à la tâche son expérience multiforme de médecin et de femme politique, ainsi que sa vision de la santé mondiale. Sa carrière l'a bien préparée à comprendre et à répondre à la mission de l'installation COVAX ainsi qu'aux besoins, aux préoccupations et aux contributions des parties prenantes de COVAX, du secteur privé, de la société civile et des partenariats public-privé à tous les niveaux. Dr. Zacharopoulou jouerait certainement un rôle déterminant dans la conduite de discussions critiques avec tous les membres du Conseil des parties prenantes de COVAX, notamment en fournissant des recommandations stratégiques aux membres.

En tant que chirurgien-gynécologue et titulaire d'un Master exécutif en santé publique, Dr. Zacharopoulou joue un rôle de premier plan au Parlement européen sur les questions de santé et de coopération. Elle est vice-présidente de la commission du développement et rapporteure du parlement sur le partenariat Afrique-UE. Dr. Zacharopoulou est également membre de la commission de l'environnement, de la santé publique et de la sécurité alimentaire du Parlement européen. Elle suit de très près la réponse de l'UE à la crise sanitaire et a suivi le processus d'approvisionnement en vaccins depuis le début : elle eu accès à la lecture des contrats de vaccins, a participé à toutes les auditions du Parlement européen impliquant notamment les négociateurs de l'UE, les industries pharmaceutiques. Très engagée pour la promotion des droits des femmes et de leur autonomisation, Dr. Zacharopoulou est également membre de la commission des droits des femmes et de l'égalité des genres.

Outre ses missions en commission, Dr. Zacharopoulou est première vice-présidente de la délégation du Parlement à l'Assemblée parlementaire paritaire ACP-UE et membre de plusieurs intergroupes du Parlement européen sur le cancer et sur le handicap.

Figure politique reconnue, Dr. Zacharopoulou peut interagir avec les hommes et femmes politiques sur un pied d'égalité. Enfin, en tant que femme, elle aurait un certain avantage, dans un contexte où le Conseil n'est pas suffisamment équilibré entre les sexes.

Elle reste à votre disposition, si vous souhaitez échanger - au +336 79 05 64 98 ou chrysoula.zacharopoulou@europarl.europa.eu.